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Vážení spoluobčané,
datum v kalendáři nám dává jasně najevo, že se zima blíží ke svému 
konci a jaro nám už klepe na dveře. Období, kdy se začne oteplovat 
a všechno bude kvést, tu bude co nevidět.
Já ale ještě chvíli zůstanu v zimních měsících. Doufám, že jste všichni 
vykročili do nového roku pravou nohou a vše se Vám daří podle Vašich 
plánů. Přál bych si, abychom se tolik nestresovali, zkusili se trochu po-
zastavit a někdy si i odpočinout od každodenního shonu.
Chtěl bych se ještě ohlédnout za uplynulými akcemi, poděkovat všem 
spolkům, zastupitelům a dobrovolníkům, kteří nám je pomohli zreali-
zovat. Myslím si, že se všechny moc povedly, ať už se jedná o rozsvě-
cování vánočního stromečku nebo například maškarní či obecní ples. 
Dokázali jsme založit Klub seniorů, který má již přes 70 členů. Nezapo-
mínejte, že nikdy není pozdě se přidat a stát se jeho členem. Věkový 
limit pro členství je 21 let. Zároveň děkuji ZŠ a MŠ Luká za to, že nám 
nejen spoustu akcí zpestřili svými krásnými vystoupeními, ale že si ně-
které uspořádali sami ve své režii. Ať už se jednalo o akce určené pouze 
rodičům dětí nebo i veřejnosti. V únoru jsme uskutečnili Dětský maškar-
ní ples a Obecní ples, který byl ozvláštněn tím, že vybraní občané získali 
ocenění za celoživotní práci pro obec. Mezi oceněné patří: Jan Juřička, 
František Chytil, Olga Strupková, František Prucek, Václav Kop a Josef 
Malínek. Ještě jednou bych jim tímto rád poděkoval.
Budeme pokračovat v cestování časem a z minulosti se přesuneme na 
to, co nás teprve čeká. V letošním roce plánujeme i několik nových akcí. 
Například ve spolupráci se ZŠ Luká uspořádáme Obecní příměstský 
tábor, dále chceme zajistit letní kino, pomoci s oslavami založení SDH 
Ješov a další. V květnu pak uspořádáme Kácení máje s tradiční scénkou.
V oblasti investičních věcí pokračujeme opravou úpravny pitné vody 
a čeká nás kolaudování jejího nového zdroje. V Luké dále připravujeme 

rekonstrukce chodníků podél komuni-
kace II. třídy, společnost Infos začíná 
realizovat optickou síť. V případě toho-
to projektu Vás prosím o shovívavost 
a trpělivost kvůli určitým omezením 
z důvodu prací. Bude to časově i reali-
začně velmi náročné, ale ujišťuji Vás, 
že to zvládneme. V centru Luké dojde 
k obnově zeleně a úpravě trávníků. Na 
ČOV v Luké připravujeme projekčně 
fotovoltaickou elektrárnu. V Javoříč-
ku chystáme bezobslužné parkoviště, 
Střemeníčko se letos může těšit na 
rekonstrukci náměstíčka. V Ješově za-
čínáme připravovat projekt pro mul-
tifunkční areál SDH. V obecních lesích 
proběhne výsadba přes 20 hektarů les-
ních porostů.

Vzhledem k tomu, že se blíží jarní práce na zahradách, chci Vás  tím-
to poprosit, abyste pro ukládání bioodpadu využívali k tomu určených 
obecních kontejnerů. Vlhký bioodpad nespalujte a nevyvážejte ho ani 
nikam mimo obec.
Závěrem Vás chci požádat, abyste se účastnili zasedání zastupitelstva, 
ať máte přehled o tom, co se děje a chystá. Užívejte si přicházejících 
teplých a slunečných dnů. Doufám, že se také uvidíme na některé z plá-
novaných akcí, a to nejen obecních.        

Jan Burian
starosta našich obcí

Knihovna Veselíčko 
Knihovna se nachází v hasičské zbrojnici  ve Veselíčku, je 

zde cca 200 ks knih, které se pravidelně obměňují.
Otevřena je vždy po tf.  dohodě na tel.  čísle: 776387125.

NABÍDKA PRONÁJMU 
prodejního stánku na fotbalovém hřišti  v Luké.

Více informací na tf.  čísle 608622790

Příměstský tábor
Sestry karmelitky opět připravují  pro děti příměstský 
tábor, a to v termínu od 2.-  8. 7.  2023. Obrátily se na 

nás s prosbou, zda by někdo neměl zájem a chuť se do 
přípravy tábora zapojit,  a to nejen s nabídkou nějaké 

pomoci,  ale i  případným nápadem na vyplnění volného 
času dětí.

Obec Luká plánuje uspořádat obecní příměstský tábor 
pro děti ZŠ Luká a to v termínu od 10.7. – 21.7. 2023

Bližší  informace budou upřesněny.

Bistro Javoříčko hledá 
na letní sezónu šikovné 

brigádníky, preferujeme věk 
nad 18 let a praxi v podobném 

provozu. 
Vhodné i  pro aktivní seniory. 

Podrobnosti na tel.  737 799 427. 

Oznamujeme občanům, že sběrný dvůr v Luké je nově 
pro vývoz odpadu otevřen každou první středu v měsíci 

v prodloužené době a to od 7 hodin – 19 hodin. 
Ostatní dny zůstávaní stejné a to od 7 hodin – 15 hodin.
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Usnesení z 2. zasedání Zastupitelstva 
obce Luká,

konaného dne 14.11.2022
1. Zastupitelstvo obce Luká určuje ověřovateli zápisu p. Pluháčka, p. Zaple-
talovou  a zapisovatelem p. Šimíčkovou. Za členy návrhové komise schvaluje 
Bc. Navaru, p. Sasáka, Ing. Spáčila, PhD.
2.  Zastupitelstvo  obce  Luká  bere  na  vědomí  kontrolu  plnění  usnesení  
z minulého  zasedání zastupitelstva obce Luká.
3. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočtovou změnu č. 9/2022 a bere na 
vědomí rozpočtovou změnu č. 8/2022, schválenou starostou obce.
4. Zastupitelstvo Obce Luká schvaluje vznik výboru pro lesní a vodní hospo-
dářství v počtu tří členů. Funkci předsedy výboru bude vykonávat p. Kovář 
Miroslav , členy výboru budou Ing. Vronka Kristián a RNDr. Mikulka Ondřej. 
Odměny za výkon funkce budou vypláceny od 15.11.2022. 
Zastupitelstvo obce Luká pověřuje výbor prováděním následujících činností:
-  Projednávat a doporučovat zastupitelstvu návrhy na čerpání dotačních pro-
gramů v oblasti lesního a vodního hospodářství. 
-  Připravovat, projednávat a předkládat stanoviska a návrhy zastupitelstvu 
týkající se oblasti lesního a vodního hospodářství.
-  Připravovat, projednávat a předkládat stanoviska a návrhy zastupitelstvu 
týkající se zeleně v obci, pozemkových úprav a krajinných prvků.
-  Provádět dohledovou činnost a kontrolu lesního hospodaření.
-  Předkládat zastupitelstvu písemné zprávy z výsledků svých kontrol lesního 
hospodářství (minimálně 1x za každé kalendářní pololetí).
-  Svolat zasedání výboru pro lesní a vodní hospodářství minimálně 1x za kaž-
dé kalendářní čtvrtletí.
5. Zastupitelstvo obce Luká pověřuje starostu obce Luká Jana Buriana k za-
stupování obce Luká na jednáních Mikroregionu Litovelsko ve volebním ob-
dobí 2022 – 2026.
6. Zastupitelstvo obce Luká pověřuje starostu obce Luká Jana Buriana k za-
stupování obce Luká na jednáních MAS Moravská cesta, z. s. ve volebním ob-
dobí 2022 – 2026.
7. Zastupitelstvo obec Luká schvaluje starostu obce Luká Jana Buriana „ur-
čeným zastupitelem“, po dobu trvání jeho mandátu tj. volební období 2022-
2026, pro všechny úkony spojené s procesem 
pořízení Územního plánu Luká, případně jeho změny a zastupováním obce 
Luká  při spolupráci s pořizovatelem a  zpracovatelem. 
8. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozvázání smlouvy ze dne 31.10.2011, 
na poskytování právních služeb pro obec Luká s JUDr. Josefem Jansou, Rie-
grova 11, Olomouc, s platností od 31.1.2023 a pověřuje starostu obce podáním 
výpovědí.
9.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  návrh  Smlouvy  o  poskytnutí  právní  
služby  s  Mgr.  Lucií Dufkovou,  advokát,  ev.  č.  ČAK  17961,  IČ:  06703828,  
se  sídlem  Legionářská  1319/10,  779  00 Olomouc od 15.11.2022 a pověřuje 
starostu obce podpisem této smlouvy.
10. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje DODATEK č. 1 KE SMLOUVĚ O DÍLO č. 
S23-036-0059 uzavřené dne 12.09.2022, s firmou SWIETELSKY stavební s.r.o., 
zastoupenou Bc. Vladimírem Lesovským, vedoucí OZ DS MORAVA, se sídlem 
Jahodová ulice 60, 620 00 Brno na akci „Oprava místních komunikací Luká, 
Střemeníčko“ a pověřuje starostu obce podpisem této dohody.
11.  Zastupitelstvo obce  Luká schvaluje  Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo ze dne 
26.8.2022 s firmou VK-AQUA  Olomouc,  s.r .o.,  IČO:  25371878,  zastoupenou  
Ing.  Romanem  Papicou,  jednatelem společnosti,  se  sídlem  Dolní  čp.  20,  
783  13  Štěpánov  na  akci  „Posílení  vodního  zdroje  pro  obec Luká“ a pově-
řuje starostu obce podpisem tohoto Dodatku.
12. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje proplacení již provedené výměny ve-
řejného osvětlení p. Richardu Řmotovi - Elektromontážní práce, se sídlem 
Chudobín 85, 783 21, IČ: 87900394. Na výměnu zbývajícího veřejného osvětle-
ní bude vyhlášené výběrové řízení.
13. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje opravu havarijního stavu vodovodu 
ve Střemeníčku, firmou Jan Lakomý, IČO: 73953903, Luká čp. 122, za cenu 
711.446,40 Kč, bez DPH.
14. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje přijetí dotace na akci „Vybavení uče-
ben ZŠ“ ze Státního intervenčního fondu, z Programu rozvoje venkova, na 
částku 329.120 Kč.

Usnesení, která nebyla přijata:
Zastupitelstvo obce Luká neschvaluje zveřejnění záměru o prodeji/pronájmu 
části pozemku parc.č. 47/9 v k.ú. Březina, obec Luká.
Zastupitelstvo obce Luká neschvaluje zveřejnění záměru o pronájmu části po-
zemku parc.č. 47/5 v k.ú. Březina, obec Luká.
Zastupitelstvo obce Luká neschvaluje žádost p. xxx na skácení javoru u míst-
ního hřbitova v Luké.

Jan Burian                    Ing. Daniel Spáčil, Ph.D.
starosta obce            místostarosta obce2

Získané dotace v roce 2022
 
1. 
Název programu:
Program na podporu JSDH 2022

Dotační titul:
Dotace na pořízení, technické zhodnocení a opravu požární techniky, 
nákup věcného vybavení 2022

Název projektu:
Pořízení, technické zhodnocení a oprava požární techniky a nákup věc-
ného vybavení a zajištění akceschopnosti pro JSDH Ješov
- Pořízení  defibrilátoru

Získané prostředky:
21.700,- Kč

2.
Název programu:
Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2022

Dotační titul:
Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2022

Název projektu:
Pietní akt Javoříčko

Získané prostředky:
20.000,- Kč

Finanční příspěvek ze státního rozpočtu, 
kapitoly Ministerstva zemědělství, 

prostřednictvím Olomouckého kraje:

1. Fin. příspěvek na obnovu, zajištění a výchovu lesních porostů 
do 40 let věku 

Získané prostředky:  304.560,00 Kč

1. Název projektu:  Obnova lesních porostu po kalamitách

Operace: Obnova lesních porostu po kalamitách

Získané prostředky: 1.948.000,00 Kč

2. Název projektu: Vybavení ZŠ Luká
- Vybavení kabinetů učitelů, výchovného poradce, zástupce ředitele 
a ředitelny

Operace: Podpora provádění operací v rámci komunitně vedeného 
místního rozvoje

Získané prostředky: 329.120,00 Kč

3. Název projektu: Obnova lesních porostu po kalamitách

Operace: Obnova lesních porostu po kalamitách

Získané prostředky: 1.956.000,00 Kč

Název programu: 
Podpora rozvoje regionů 2019+

Název projektu: Oprava místních komunikací Luká, Střemeníčko - náves

Získané prostředky: 2 168 320,00Kč



Usnesení z 3. zasedání Zastupitelstva 
obce Luká,

konaného dne 15.12.2022
1.  Zastupitelstvo  obce  Luká  určuje  ověřovateli  zápisu,  p.  Kováře  Miroslava  
a  p.  Kováře Jakuba  a zapisovatelem p. Šimíčkovou. Za členy návrhové komi-
se schvaluje  Bc. Navaru a p. Pluháčka.
2.  Zastupitelstvo  obce  Luká  bere  na  vědomí  kontrolu  plnění  usnesení  
z minulého  zasedání zastupitelstva obce Luká.
3.  Zastupitelstvo obce Luká  schvaluje prodej spoluvlastnického podílu 
34/208 části pozemku parc.č.  175/1,  lesní  pozemek,  v k.ú.  Bouzov,  obec  
Bouzov  o  výměře  242  m2,  za  cenu  100 Kč/m2, firmě Dakosta, s.r.o., nábř. 
Přemyslovců 867/8, 779 00 Olomouc.
4.  Zastupitelstvo obce Luká  schvaluje nákup částí pozemků do spoluvlast-
nictví obcí (34/208 obec Luká)  parc.č.  173/52    orná půda,  o výměře 71 m2 
a par.č. 173/58 orná půda, o výměře 22 m2,vše v k.ú. Bouzov, obec Bouzov, 
za cenu 100 Kč/m2.
5.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  zveřejnění  záměru  na  zrušení  
a  vypořádání spoluvlastnických  podílů  na  pozemcích  ve  spoluvlastnictví  
obcí  Bouzov,  Luká,  Hvozd  a Ludmírov.
6. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočet obce pro rok 2023 dle zveřej-
něného návrhu.
7.  Zastupitelstvo obce  Luká schvaluje  rozpočet ZŠ a MŠ Luká na r. 2023 dle 
zveřejněného návrhu. 
8. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Střednědobý  výhled rozpočtu ZŠ a MŠ 
Luká na období 2024 – 2025.
9. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočtovou změnu č. 11 /2022 Zastupi-
telstvo  obce  Luká  bere  na  vědomí  rozpočtovou  změnu  č.  10/2022  schvá-
lenou starostou  obce.
10.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  Dodatek  č.  2  ke  smlouvě  o  dílo  ze  
dne  26.8.2022 s firmou VK-AQUA Olomouc, s.r.o.,  IČO: 25371878, zastoupe-
nou Ing.  Romanem Papicou, jednatelem společnosti, se sídlem Dolní čp. 20, 
783 13 Štěpánov na akci „Posílení vodního zdroje pro obec Luká“ a pověřuje 
starostu obce podpisem tohoto Dodatku.
11.  Zastupitelstvo obce  Luká schvaluje navýšení stočného v místní části Luká 
na částku 32 Kč/m3  vypouštěné  odpadní  vody  a  výši  vodného  v Luké  
a  jejích  místních  částí  –  Březina, Javoříčko, Střemeníčko a Ješov na  částku 
23 Kč/m3 s platností od 1.1.2023. Výše DPH bude určena dle platných předpisů.
12.  Zastupitelstvo obce Luká  schvaluje  Smlouvu o zřízení věcného břemene  
–  služebnosti č. IV-12-8010439/VB/001  s firmou  ČEZ  Distribuce  a.s.,  IČO:  
24729035,  se  sídlem  Teplická 874/8,  Děčín,  zastoupená  firmou  EMONTAS,  
s.r.o.,  IČO:  25883551,  se  sídlem  Jiráskova 1273/7A, Olomouc a pověřuje sta-
rostu obce podpisem této smlouvy.
13. Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  Smlouvu  o  budoucí  smlou-
vě  o  zřízení  věcného břemene  a  dohodu  o  umístění  stavby  č.  IP-
12-8030925/VB2  Luká,  Ješov,  p.č.  30/5,  vNN, kNN  s firmou  ČEZ  
Distribuce  a.s.,  IČO:  24729035,  se  sídlem  Teplická  874/8,  Děčín, za-
stoupená  firmou  EMONTAS,  s.r.o.,  IČO:  25883551,  se  sídlem  Jirásko-
va  1273/7A, Olomouc a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.
14. Zastupitelstvo obce Luká souhlasí se vstupem obce Luká do DSO Region 
Moravská cesta, IČO  09944991  a  zároveň  souhlasí  se  Stanovami  vč.  do-
datků  a  příloh  Stanov  DSO  Region Moravská cesta v předloženém znění. 
15.  Zastupitelstvo  obce Luká  pověřuje starostu obce Jana Buriana, k zastu-
pování obce Luká  v orgánech DSO Region Moravská cesta a pověřuje ho 
k podání přihlášky ke členství v DSO  Region Moravská cesta.
16.  Zastupitelstvo obce Luká schvaluje přijetí nových zaměstnanců p. Václava 
Grohmana,  p. Antonína  Spurného  a  p.  Petry  Navarové  od  1.1.2023  a  po-
věřuje  starostu  obce  podepsáním pracovních smluv.
17. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje nové platové výměry zaměstnancům obce.
18.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  zřízení  nových  webových  stránek  
obce  od  firmy ANTEE,  s.r.o.,  IČO:  25936557,  se  sídlem  Havlíčkova  1680/13,  
Praha  1,  dle  předložené cenové nabídky.
19. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje  zřízení mapové aplikace od firmy Geo-
morava s.r.o., IČO: 04415205, Milíčova 2643/13, 796 01, dle předložené cenové 
nabídky.
20. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje  Dohodu o pronájmu sálu a suterénu 
pohostinství Luká na akci dětský maškarní ples a obecní ples  v termínech 3.2.  
–  5.2. a 17.2 –  19.2.2023 za cenu 20.000 Kč a pověřuje starostu obce podpisem 
této dohody.
21. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje  zveřejnění záměru na pronájem par-
kovacího stání v hasičské zbrojnici ve Veselíčku.
22. Zastupitelstvo obce Luká rozhodlo o pořizování nového ÚP Luká dle § 6 
odst. 2) zákona 183/2006 Sb. v platném znění. ÚP Luká bude pořizovat Obecní 
úřad Luká s osobou splňující kvalifikační  požadavky   pro  výkon  územně  plá-
novací  činnosti  dle  §  24  odst.  1)  zákona 183/2006 Sb. v platném znění Ing. 
Michaelou Hlaváčkovou (zvláštní odborná způsobilost dle zákona  č.  312/2012  
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Sb.  v  územním  plánování  č.:800023762  vydaná  Ministerstvem  vnitra ČR). 
23. Zastupitelstvo obce Luká rozhodlo o ukončení spolupráce s MěÚ Litovel, 
odbor výstavby na pořízení nového ÚP Luká. Nový ÚP Luká bude pořizovat 
obecní úřad Luká dle § 6 odst. 2) zákona č.183/2006 Sb. v platném znění s oso-
bou splňující kvalifikační požadavky   pro výkon územně plánovací činnosti 
dle § 24 odst.1) zákona 183/2006 Sb. v platném znění.
24.  Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o dílo s firmou Litovelská 
geodezie s.r.o.,  se sídlem  Kysucká  345/15,  Litovel,  784  01,  IČO:  03464351,  
zastoupená  jednatelem  paní  Ing. Pavlou  Hamouzovou  na  geodetické  prá-
ce  v  obci  Luká,  Březina,  Javoříčko,  Ješov, Střemeníčko,  Veselíčko,  a  to  
konsolidaci  inženýrských  sítí  a  příprava  dat  pro  předání inženýrských sítí 
ve správě obce Luká a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.
25.  Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o dílo s firmou  Litovelská 
geodezie s.r.o.,se sídlem  Kysucká  345/15,  Litovel,  784  01,  IČO:  03464351,  
zastoupená  jednatelem  paní  Ing. Pavlou Hamouzovou - vyhotovení dvou 
geometrických plánů v k.ú. Střemeníčko na p.č. 44/1, vytyčení hranice po-
zemku p.č.437 a 500 k.ú. Střemeníčko a jednoho geometrického plánu p.č. 17 
v k.ú. Javoříčko a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.

Usnesení ze 4. zasedání Zastupitelstva 
obce Luká,

konaného dne 15.2.2023
1. Zastupitelstvo obce Luká určuje ověřovateli zápisu p. Kováře M. a Bc. Na-
varu J. a zapisovatelem p. Šimíčkovou. Za členy návrhové komise schvaluje p. 
Pluháčka, p. Sasáka a p. Buriana
2.  Zastupitelstvo  obce  Luká  bere  na  vědomí  kontro-
lu  plnění  usnesení  z minulého  zasedání zastupitelstva obce Luká
3. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje dodavatele na pořízení travní sekačky 
Grillo model FD 900 4WD, firmu Pekass, a.s., IČO 41693426, se sídlem Přátel-
ství 555, 104 00 Praha 10, za cenu 619.000 Kč bez DPH.
4. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Strategický plán rozvoje obce Luká na 
období 2023- 2026.
5. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy na 
úseku přestupků s Městem Litovel, IČO: 00299138, se sídlem nám. Přemysla 
Otakara 778, Litovel a pověřuje starostu obce jejím podpisem.
6. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje podání žádosti obce Luká na bezúplat-
ný převod pozemku par.č. 911/1, v k.ú., Luká z vlastnictví České republiky do 
vlastnictví obce a pověřuje starostu obce podpisem této žádosti.
7. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje poskytnutí příspěvku na činnost spolku 
a provoz SVC v roce 2023 žadateli Speranza 2005, z.s., ve výši 75.000 Kč.
8.  Zastupitelstvo  obce  Luká  schvaluje  poskytnutí  příspěvku  na  čin-
nost  v roce  2023  žadateli Bouzovská vrchovina, z.s., ve výši 11.000 Kč.
9. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje žádost manželů xxx, Luká čp. xxx, 
o připojení na kanalizační řad obce.
10. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočtovou změnu č. 2/2023.
Zastupitelstvo obce Luká bere na vědomí rozpočtovou změnu č. 1/2023 
schválenou starostou obce.
11. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje dodavatele na likvidaci bioodpadu, fir-
mu Lakomý Jan, IČO 73953903, se sídlem Luká čp. 122, dle předložené cenové 
nabídky.
12. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje instalaci herních prvků na dětské hřiště 
ZTV firmou Machovský s.r.o., IČO: 28619633, se sídlem Boční 551, Velký Týnec 
za cenu 86.636 Kč včetně DPH.
13. Zastupitelstvo obce Luká projednalo žádost p. xxx, Luká čp. xxx o proná-
jem hřbitovního místa a pověřuje správce hřbitova p. Kováře jejím řešením.
14. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zří-
zení věcného břemene s firmou Infos Art, s.r.o., IČO: 258449638, se sídlem 
Valdenská 363/27, Olomouc, v rámci uložení optického kabelu na pozem-
cích v majetku obce a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.
15. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Žádost o udělení výjimky z nejnižšího 
počtu žáků ve třídách ZŠ pro školní rok 2022/2023 a Žádost o udělení výjimky 
z nejvyššího počtu dětí ve třídě MŠ pro školní rok 2022/2023, ZŠ a MŠ Luká 
čp. 4.
16. Zastupitelstvo obce Luká schvaluje vyhlášení výběrového řízení „Výzva 
k podání nabídek – Pěstební činnost jaro 2023“.

Nepřijatá usnesení:
1. Zastupitelstvo obec Luká neschvaluje poskytnutí příspěvku/daru pro uživa-
tele Domova pro seniory Jesenec, p.o. 
2. Zastupitelstvo obec Luká neschvaluje poskytnutí daru pro Domov pro se-
niory Červenka.
3.  Zastupitelstvo obce Luká  neschvaluje oplocení části pozemku par.č. 47/5 
v k.ú. Březina, p.  xxx, xxx, Olomouc.
Jan Burian           Ing. Daniel Spáčil, PhD.
Starosta             místostarosta
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Jakub Hübner a vzpomínka 
na Vánoce v Luké

Od vánočních svátků utekl již nějaký čas, přesto si na ně v tomto člán-
ku zavzpomínáme. Dne 18. prosince 2022 se v kostele sv. Jana Křtitele 
v Luké konal Vánoční koncert, kde zazněla nejen spousta tradičních ko-
led a vánočních písní, ale také filmové a muzikálové melodie v podání 
zpěváka Jakuba Hübnera. V rámci spolupráce s Obcí Luká a Mikroregi-
onem Litovelsko vznikl nápad spojit síly, a proto některé koledy Jakub 
Hübner zazpíval s varhanním doprovodem Ivety Pluháčkové (paní uči-
telka ZUŠ Konice, s pobočkou při ZŠ Luká) a známou píseň Purpura za-
zpíval v duetu s Nikolou Vařekovou (paní učitelka z 1. stupně ZŠ Luká). 

Jak na koncert vzpomínáte z po-
hledu hlavního účinkujícího? 
Koncert měl pro mě vskutku 
příjemnou, přátelskou a ryze vá-
noční atmosféru. Publikum bylo 
skvělé a celý podvečer jsem si 
moc užil.

Svoji pěveckou kariéru jste zahájil 
v pražské GoJa Music Hall, ve světovém muzikálu Fantom Opery. Nej-
prve jste ztvárnil roli dirigenta, později Passarina. Jak na tento muzikál 
vzpomínáte? 
Vzhledem k tomu, že Fantom Opery byl můj první muzikál vůbec, vždy 
na něj budu vzpomínat s láskou a pokorou. Fantom mi mimo jiné dal 
hodně, co se pěvecké techniky i projevu týče.

Následoval Ples Upírů, poté muzikál Čarodějka, které uváděla opět 
pražská GoJa Music Hall. Který z muzikálů patří k Vašim nejoblíbeněj-
ším? 
Jednoznačně Ples upírů.

Věnujete se ale také sólové kariéře, máte dokonce za sebou již několik 
vydaných CD. Nejnovějším počinem je CD Příští stanice muzikálová, kte-
ré jste nazpíval s Bárou Basikovou. Můžete nám prozradit, jak takové 
CD vzniká a jak se zrodil nápad, udělat právě společné CD? 
Pro vznik CD musí kooperovat spousta elementů. V prvé řadě musí 
souhlasit producent s realizací projektu. Pak musíte oslovit kapelu či 
orchestr, zajistit nahrávací studio, zvukaře atd. V případě autorských, 
nových písní, musí v prvé řadě autoři napsat hudbu a texty. Po natoče-
ní skladeb se pak řeší grafická stránka desky, vylisování na CD nosiče, 
datum vydání a distribuce. Zkrátka to není žádná sranda, především 
z finanční stránky.
S Bárou jsme se seznámili na festivalu Hrabalovo Kersko, kde nás před-
stavil Michael Prostějovský. Sedli jsme si jak lidsky, tak i hlasově. Po 
našem seznámení jsme si totiž společně zazpívali na koncertu Muzikál 
expres 30 v HDK a zjistili jsme, že naše hlasy k sobě hezky ladí. Tudíž 
myšlenka společných nahrávek a následně i celého CD, byla nasnadě 
a já jsem šťastný, že se zrealizovala. Z CD mám velkou radost.

K ústřední písni Ráno zítřejší bude moudřejší jste natočili také videoklip. 
Natáčení probíhalo v tramvaji, která projížděla noční Prahou. Můžete 
nám prozradit, jak to celé probíhalo? 
Tramvaj jsme měli pronajatou u DPP na čtyři hodiny. Během této doby 
jsme několikrát projížděli pražským centrem a natáčeli záběry pro vi-
deoklip. S Bárou i celým štábem jsme si soukromou jízdu velmi užili. Byl 
to zážitek, na který se nezapomíná.

Vy jste se ale nedávno začal věnovat také pekařskému a cukrářskému 
řemeslu. Také natáčíte pořad o vaření, který diváci mohou vidět na Pra-
ha TV, YouTube a dokonce jste k tomuto pořadu vydal i vlastní kuchař-
ku. Jak to ale celé vzniklo? 
Tento nápad vznikl během covidu, kdy značně ubylo koncertů, divadla 

byla zavřená a spolu s Michaelem 
Prostějovským jsme usilovně pře-
mýšleli, jaký projekt by bylo mož-
né uskutečnit jako takový „ná-
hradní plán“. Vzhledem k tomu, 
že cukrařina a všeobecně pečení 
i vaření jsou mým velkým koníč-
kem, tak se zrodil tento pořad 
s názvem Teplá i studená kuchy-
ně Jakuba Hübnera. Jsem velmi 

rád, že má čím dál větší úspěch. Sledovanost 600 tisíc diváků mluví za 
vše.

V rámci tohoto odvětví se Vám dostalo i několik spoluprací s různými 
podniky i slavnými osobnostmi. Která spolupráce pro vás byla nejvý-
znamnější? 
Vzpomínám s radostí a láskou na všechny hosty, které jsem ve svém po-
řadu přivítal. Každý z nich vždy přispěl něčím svým a originálním. Velmi 
rád bych ovšem zmínil pozvání Muzea Olomouckých tvarůžků na krás-
nou akci, kdy jsem před loňskými Vánocemi divákům upekl vánočku 
a připravil tataráček z Olomouckých tvarůžků. 

Prozradíte nám na závěr rozhovoru, co Vás v tomto novém roce čeká? 
Čeká mě několik krásných projektů v Hudebním divadle Karlín. Navíc 
do GoJa Music Hall by se měl vrátit muzikál Ples upírů, v němž bych měl 
ztvárnit hlavní roli učně Alfréda. V neposlední řadě chystáme s Micha-
elem Prostějovským dva nové komorní hudební projekty. Samozřejmě 
budu nadále natáčet nové díly pořadu Teplá i studená kuchyně Jakuba 
Hübnera. 

Velmi Jakubovi děkuji za rozhovor a přeji spoustu dalších uměleckých 
i kulinářských úspěchů. 

Autor: Tereza Skácelová 

Recept pro čtenáře Lukovského zpravodaje 
od Jakuba Hübnera. Určitě vyzkoušejte! 

Instagram: dzejkovo_peceni, jakub_huebner_official
Facebook: Džejkovo pečení, Jakub Hübner

Povidloň – moje nová láska! Dovolte mi představit tento lahodný de-
zert, u kterého se opět potvrzuje, že v jednoduchosti je síla. Zkuste si 
ho upéct, ochutnejte a uvidíte, že mi dáte za pravdu! 

Ingredince:

500 g vody  250 g plnotučného mléka
50 g másla  1 balení vanilkového pudinku
50 g sádla  130 g cukru krupice
3 g soli   2 vanilkové cukry (40 g)
15 g cukru krupice  250 g měkkého tvarohu v kostce
200 g hladké mouky 250 g smetany ke šlehání 33%
5 vajec M

250 g povidel
25 g rumu
2 g skořice
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Rozsvícení vánočního stromu 
ve Střemeníčku 

Dne 4.12.2023 proběhlo ve Střemeníčku již tradiční rozsvícení vánoční-
ho stromu. Za doprovodu hudebního vystoupení místního frontmana 
Josefa Müllera a jeho vnoučat, se nesly koledy a vůně svařáku celou 
návsí. Účast na celé akci byla jako každý rok více než nadstandartní, 
tentokrát jsme ji však obohatili i o Mikulášskou nadílku, věřím, že hosté 
i hodné děti byli spokojeni a ty zlobivé to vypilují do příštího roku.
Touto cestou bych chtěl všem účinkujícím a všem, kteří se přišli příjem-
ně pobavit poděkovat. 

Filip Sasák

Nabízíme pronájem prostor 
,,Na gruntě“ 

na oslavy, svatby, večírky, školení apod. 
Objekt se nachází v Luké (směr fotbalové hřiště). 

Kapacita je cca 80 osob. 

Prostor je vybaven kuchyní, výčepním zařízením, 
venkovním párty stanem atd. 

V případě zájmu Vám poskytneme bližší informace na 
telefonu 608 425 845 

nebo na facebooku -  Na gruntě.

Vážení spoluobčané,
chtěla bych vám přiblížit, čeho jsme se zúčastnili na konci roku a co 
plánujeme letošní rok. 26. listopadu 2022 jsme spolu s ostatními roz-
svítili vánoční strom v Luké a při té příležitosti jsme prodávali teplou 
sekanou a guláš. 4. prosince jsme nastrojili a rozsvítili stromek u naší 
DPS. Ozdoby vytvořili 
na tréninku naši mladí 
hasiči. Zazpívali jsme 
si koledy a poseděli 
s důchodci s malým 
občerstvením. 18. led-
na 2023 jsme na obec-
ním plese prodávali 
vlastní rukou vyrobe-
né jednohubky a kolá-
če. Dále jsme tam měli 
řízek se salátem, liho-
viny a nealko nápoje. 
Ples se vydařil. Letos 
se jako každoročně 
plánujeme zúčastnit 
pietního aktu v Javo-
říčku a dále stavění 
a kácení máje, při-
pravujeme i  nějakou 
tu hasičskou soutěž 
a další akce. Bližší in-
formace vám včas 
sdělíme. Daří se nám 
rozšiřovat řady mla-
dých hasičů, za což 
jsme rádi. Pokud chcete i vy nebo vaše děti dál rozšiřovat naše řady, tak 
se nebojte nás kontaktovat:
tel: 704478176 
email: sdhluka@gmail.com

Za SDH Luká Pavlína Šulcová

Připravíme si odpalované těsto. 
V hrnci přivedeme k varu vodu s máslem, sádlem, cukrem a solí. Potom 
vmícháme mouku. Hmotu za stálého míchání odpalujeme tak dlouho, 
až se přestane přichytávat k hrnci. Do zchladlého těsta postupně za-
šleháme vejce. Troubu předehřejeme na 180°C, program horkovzduch. 
Připravené těsto rozdělíme na poloviny a každou polovinu rozetřeme 
vypouklou stranou lžíce na plech vymazaný sádlem do stejnoměrného 
obdélníku. Při roztírání tvoříme vlny. Oba pláty pečeme jednotlivě 25-
30 minut. Důležité je v průběhu pečení troubu neotvírat. Po upečení 
pláty necháme vychladnout.

Připravíme si krém. 
Do kastrůlku dáme vařit 200 g mléka a přisypeme cukr. Ve zbylých 50 
g mléka rozmícháme pudinkový prášek a přilijeme k vroucímu mléku. 
Za stálého míchání uvaříme pudink, který přendáme do misky, pře-
táhneme fresh fólií a dáme dobře vychladit do lednice. Do studeného 
pudinku poté zašleháme kostku tvarohu a vanilkový cukr. Šleháme tak 
dlouho, až vznikne hladký krém, do nějž nakonec po částech vmícháme 
stěrkou dotuha ušlehanou smetanu. 

Dezert sestavujeme tak, že jeden z plátů upečeného těsta potřeme 
povidly, které jsme si předem rozmíchali s rumem a skořicí. Poté rov-
noměrně navrstvíme všechen krém a přiklopíme druhým plátem těsta. 

Hotový povidloň dáme zatuhnout do chladu a před podáváním ho po-
cukrujeme moučkovým cukrem a krájíme na řezy.
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Ahoj z Javoříčka! 

Na konci září turistický shon v obci slábne a také náš areál se uložil 
k zimnímu spánku. Nejedná se však o spánek příliš tvrdý, už začátek no-
vého roku přinesl obvyklý „Tříkrálový véšlap“ pořádaný partnerským 
spolkem Bouzovská vrchovina. Do Javoříčka se opět vydalo několik 
desítek turistů - projít se, ochutnat výborný guláš, opéct si špekáček 
a podpořit tradiční charitativní sbírku. 
Klasická turistická sezóna bude zahájena poslední víkend v dubnu, kdy 
se otevře naše bistro a v pondělí 1. 5. 2023 proběhnou dvě tradiční akce. 
Společně s obcí Luká a Iniciativou pro podporu vypálených obcí pořádá-
me 78. ročník Pietní vzpomínky u památníku v Javoříčku. Druhou akcí je 
již 45. ročník Hvězdicové cyklojízdy do Javoříčka, pořádá ji KČT, odbor 
TJ Slovan Moravská Třebová. 
Na léto jsou v plánu charitativní akce spojené s podporu organizací 
ZET-MY a Malý Noe. Se spolkem ZET-MY spolupracujeme již třetím ro-
kem, vždy jim rádi poskytujeme zázemí naší školy s areálem. V polovině 

července bychom pro tento spolek chtěli uskutečnit benefiční koncert 
s doprovodným kulturním programem. 
Startovací ročník tzv. Gulášobraní se vydařil, a tak společně s My 
Networking Club Olomouc uspořádáme tuto kulturně gastronomickou 
akci znovu, jejím cílem je podpořit nadaci Nadaci Malý Noe, loni vynesla 
více jak 60.000 Kč. Návštěvníci se mohou těšit na několik druhů gulášů, 
soutěže a různé aktivity pro děti. 
Začátkem září bude náš areál hostit koncert smyčcového tria z Olo-
moucké filharmonie. Podrobnosti o dalších akcích budeme postupně 
zveřejňovat na našich sociálních sítí a budeme se těšit na všechny ná-
vštěvníky. Ať se Vám daří! 

Váš Igor Javko 
Fotka Tříkrálový véšlap, zdroj: Bouzovská vrchovina

Ochotníci z Litovle

Historie  sokolského  Divadelního   odboru  Litovel , který   jsme  po  
odchodu  znovuobnovitele  a  našeho  „Rejži“  Mirko  Spurníka  nazvali  
Spurníkův  ochotnický  spolek  (SOS)  sahá  až  do  19.stol. Soubor,  ve  
kterém  se  od  jeho  porevolučním  vzkříšení  v roce  1998  vystřídalo  
množství  herců  přesahující  stovku  sehrál  desítky  klasických  her , ale  
objevily  se  zde  i  osobnosti  s režijními  i  autorskými  schopnostmi,  
takže  se  nevyhýbá  i  autorskému  divadelnictví,  za  což  získal  mnohá  
ocenění  na  divadelních  přehlídkách.  V současnosti  jezdíme  s hrou  
Slavíci z Madridu.

Detektivní komedie Petra Tomšů ze světa šoubyznysu a malých penzi-
onů, u které se diváci pobaví na účet celebrit a jejich bezmezných ob-
divovatelů. Těší  nás , že  jsme  zaujali  v loňském  roce  nejen  domácí  
litovelské  publikum,  ale  měli  jsme  možnost  hrát  před  naplněnými  
sály  třeba  v Konici v Doloplazech  nebo  Slavoníně.  Nejblíže  nás může-
te vidět zde (JARNÍ turné):

pátek 10. 3. 2023, 19:00 STŘEŇ

sobota 11. 3. 2023, 18:00 VILÉMOV

sobota 18.3. 2023, 19:00 ČERVENKA

Michal  Schmalz
 

Jubilejní 10. Střemeníčské koledování

Na „Štěpána není pána“ říká se a pak už jsou Vánoce minulostí. Před 
10 lety jsme si právě tento termín vybrali pro zpívání koled v pravoslav-
ném kostelíku sv.Václava, který je nám každoročně zapůjčen laskavos-

tí pravoslavné církve. Tehdy jsme dali dohromady „rodinnou kapelu“, 
která byla později doplněna některými členy naší stabilní kapely Střem-
koš, kde hrají muzikanti z různých koutů Moravy. I „koledovací kapela“ 
má už ustálenou sestavu – muzikanty ze Střemkoše doplňuje s trubkou 
soused Pepa Müller a na klávesy náš brněnský divadelní souputník Pa-
vel Soldán. Repertoár tvoří tradičně koledy známé, které zpívají sou-
sedé a poutníci z blízkého i dalekého okolí s námi, ale zabrousili jsme 
i do Podkrkonoší k půvabným lidovým koledám s vtipnými texty a sáhli 
jsme také do valašského zlatého fondu písní pohanských oslavujících 
slunovrat. Proč taky ne když se dny začínají prodlužovat a někde v dál-
ce před námi už je tušit něco nového. Všechny koledy mají nový kabát 
našich vlastních úprav a loni zazněl – zřejmě poprvé v tomto kostelíku 
– nefalšovaný valašský rap. Jsme moc rádi, že akce má nemálo stálých 
posluchačů, kteří si užívají nejen zpívání při svíčkách, ale také soused-
ské atmosféry vonící svařákem, Pepova tradičního vytrubování před za-
čátkem a krásného interiéru kostelíku. Baví i to i nás, už teď přemýšlíme 
nad doplněním koled i o některé cizokrajnější, třeba ze staré Anglie, Ir-
ska … A závěr patří tradičně koledě „V Betlémě se svítí“, v jejímž textu 
jsou zakompovány skoro všechny střemeníčské rodiny. Tak 26.12.2023 
v 18 hod!                                 

Michal Schmalz
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Ze života ZŠ

 Základní škola 
 Během listopadu až ledna se na naší škole uskutečnilo několik význam-
ných kulturních a vzdělávacích akcí a projektových dnů. Žáci II. stupně 
se zúčastnili exkurze do jaderné elektrárny Dukovany a vodní elektrár-
ny Dalešice, kde se seznámili s principem jejich provozu, výhodami 
a nevýhodami jejich činnosti. Pro žáky 8.a9. třídy byla určena exkurze 
do litovelského cukrovaru, jejímž cílem bylo seznámit se s procesem 
rafinerie cukru.   Žáci 1. stupně navštívili Ekologické centrum IRIS v Pro-
stějově, které pro ně uspořádalo projektový den „Voda v krajině,“ za-
měřený na různé aktivity týkající se vody. Projektový den se speciálně 
zaměřeným programem s názvem „O lásce partnerství a sexu“ a „Táh-
neme za jeden provaz“ připravil pro žáky 8.a 9.třídy Mgr. Petr Halama, 
jehož lektorské zkušenosti jsme měli možnost poznat na naší škole již 
několikrát. „Robotická ruka “byl název projektového dne pro 8.a 9. 
třídu, jehož cílem bylo vytvořit pomocí návodu z tabletu a stavebnice 
Lego Spike Prime model ruky (respektive robotické protézy) tak, aby 
uchopila a přemísťovala objekty přesně podle pokynů tvůrců.
Velmi pěknou kulturní akcí bylo koncem listopadu divadelní předsta-

vení Betlémská hvězda 
v kině Metropol v Olo-
mouci určené žákům 
1.stupně.  Pro žáky II. stup-
ně se ve škole uskutečnilo 
divadelní představení 
s názvem „Divadelní ces-
topis, aneb od renesance 
po realismus“ s ukázkami 
ze známých divadelních 

dramat, které předvedli herci Divadélka pro školy z Hradce Králové. 
V prosinci se na naší škole konala tradiční mikulášská besídka pod tak-
tovkou žáků 9.třídy, kdy Mikuláš s andělem doprovázený čerty nadě-
loval nejen dětem ze základní a mateřské školy, ale zavítal s nadílkou 
i na obecní úřad a do domova seniorů. Další kulturní akcí bylo zhlédnutí 
pohádky Největší dar v kině Cinestar a procházka vánočně vyzdobenou 
Olomoucí, které se zúčastnili žáci 1.stupně. Zážitkem byl také vánoč-
ní koncert skupiny Jiřího Válka, který se konal ve škole pro žáky obou 
stupňů. Na něm jsme si společně s kapelou zazpívali koledy i některé 
známé populární písně. K vánoční náladě přispěla i návštěva výstavy 
betlémů a vláčků v budově SVC v Luké.  
Jednou z nejvýznamnějších akcí na konci kalendářního roku byl Vánoč-
ní jarmark určený rodičům žáků i široké veřejnosti. Zahájení proběhlo 
před budovou školy, kde žáci prvního stupně pod vedením paní učitel-
ky Vařekové vystoupili s hudebním a dramatickým programem. Jejich 
vystoupení doplnili několika písněmi za doprovodu kytary pana učitele 
Zapletala žáci druhého stupně. Před budovou školy bylo možné si kou-
pit typické vánoční předměty a cukrovinky a nechyběl ani vánoční punč.  
V tělocvičně byly rozmístěny stánky s tvořivými dílničkami, kde si zájem-
ci mohli zkusit ozdobit perníčky, vyrobit vlastní svíčku a také voňavý 
bylinný polštářek. Věříme, že tato akce byla příjemně stráveným časem 
v předvánočním 
shonu, a ještě 
jednou děkuje-
me všem za pří-
zeň a podporu.   
Poslední den 
před vánočními 
prázdninami byl 
ve znamení be-
sídek. Na 1.stup-
ni proběhly 
v jednotlivých 
třídách a pro 
druhý stupeň se besídka konala v tělocvičně. Organizace byla v rukou 
9.třídy. Po krátkém vystoupení žáků jednotlivých tříd se rozdávaly dár-
ky a součástí programu byla také bohatá tombola.  Celá akce byla ukon-
čena diskotékou. 
 Pro záchrannou stanici v Pateříně byla určena dobročinná sbírka, kte-
rou v prosinci pod vedením paní učitelky Kohoutkové uspořádali žáci 

9. třídy. Velké 
poděkování patří 
všem, kteří svým 
darem přispěli 
ke zlepšení život-
ních podmínek 
z a c h r á n ě n ý c h 
zvířat.
Kromě kulturních 
akcí se žáci zapo-
jili i do sportov-
ních a vědomost-

ních soutěží. V prosinci se vybraní žáci naší školy zúčastnili „Mikulášské 
soutěže talentů v psaní na klávesnici“, jež se konala na SPŠ a SOU 
v Uničově.  Mezi úspěšné soutěžící patřili z deváté třídy Tadeáš Smolka, 
jenž obsadil 1.místo, Matyáš Čech, který získal 2.místo, a na 3. místě 
skončil Michal Milenovský z osmé třídy. V lednu proběhlo školní kolo 
zeměpisné olympiády. Do okresního kola, které se bude konat koncem 
února postupují Filip Sasák, Michaela Tillová a Pavlína Bušinová. 
Pozvánku ZŠ ve Hvozdě na přátelský florbalový zápas pro žáky 4.a5. tří-
dy obdržela kromě naší školy i MŠ a ZŠ Bohuslavice. Chlapci a dívky se-
hráli několik utkání a už nyní se těší na další sportovní klání. Dopoledne 
na bruslích si užili žáci 2.- 5. třídy na hřišti ve Slatinicích, kde si vyzkoušeli 
led a zahráli společně s p. ředitelem hokej. Začátkem února se 25 žáků 
naší školy zúčastnilo lyžařského kurzu v areálu Miroslav v obci Lipová 
Lázně.  Vedoucí kurzu byla paní učitelka Huňková, s výcvikem pomáhala 
paní učitelka Kohoutková a dva externí instruktoři.   Žáci byli rozděleni 
do tří družstev, z toho dvě se věnovala lyžování a jedno výuce snow-
boardingu. Sněhové podmínky byly výborné, se stravou, ubytováním 
a výcvikem byli všichni spokojeni, a tak lze předpokládat, že o tento 
krásný sport bude i v příštím roce dost zájemců.

Několika hezkými písničkami obohatila program ustavující schůze se-
niorů obce Luká a místních částí skupinka žáků naší školy během so-
botního odpoledne 21.ledna 2023 v sále SVČ v Luké. O hudební dopro-
vod se postarali jejich učitelé včele s p. ředitelem, flétnové a klávesové 
party zvládly na výbornou žákyně Eliška Pavlíčková, Vendula Burianová 
a Nela Lounová.  Nadšený potlesk přítomných seniorů a žádost o přída-
vek svědčil o tom, že vystoupení se líbilo. 

Školní družina  
V měsíci lednu proběhl ve školní družině Tříkrálový den plný her a sou-
těží. Velmi pěknou akcí byla beseda o papoušcích, kde se děti dozvědě-
ly spoustu zajímavých informací a měly možnost si naživo prohlédnout 
i některé vzácné druhy.  Zajímavou akcí bylo zdobení kamínků vyrobe-
ných ze sádrové hmoty pomocí nové techniky, kterou dětem ukázala 
paní Nagyová. V únoru si děti měly možnost ve výtvarných dílničkách 
vyrobit čtyři dárečky ke svátku sv. Valentýna. Tato akce se konala ve 
spolupráci s DDM Mohelnice. Plno zábavy a legrace si děti užily na maš-
karním plese, kde nechyběla ani tombola. Děkujeme tímto všem rodi-
čům, kteří do ní přispěli malých dárečkem, a udělali tak radost šťastným 
výhercům.                                                                                                                     
  

Za ZŠ Mgr. Jana Zezulová 
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Něco o šachu 

Pan starosta Burian mně požádal, abych něco napsal o našem šacho-
vém spolku ŠK Luká-Bouzov. 

  Momentálně je náš spolek podobně jako řada jiných šachových spo-
lečností  v úpadku. Na vsích i v menších městech se šachové aktivity 
zcela zastavily kvůli omezení  během covidové pandemie. Přestaly se 
hrát soutěže, nekonaly se turnaje, hospody, kde se také hrávalo, byly 
zavřené. V našem oddíle se k tomu přidalo, že předseda šachového 
spolku Vojta Mlýnský se bohužel oženil a odstěhoval kamsi do Brna. 
A nenašel se nikdo, kdo by to předsedování  spojené  s různou administ-
rativní a organizační činností převzal. Já alespoň udržuji v chodu šacho-

Zpráva o činnosti MŠ v Luké

     V měsíci listopadu se děti z obou tříd zúčastnily dalšího projektového 
dne v Prostějově, který nesl název „ Kouzelníci z popelnic.“ Program 

probíhal v Ekocentru 
Iris. Děti se během to-
hoto programu dozvě-
děly, proč je důležité 
třídit odpad, hravou 
formou se seznámily 
s možnostmi třídění 
a pojmem recyklace. 
Každé dítě si z tohoto 
projektu přivezlo vlast-
noručně vyrobený ruční 
papír.

     Začátkem měsíce prosince ( 5.12. 2022 ) se opět všechny děti a paní 
učitelky z obou oddělení vydali na výlet. Jednalo se o další projektový 
den konaný na zámku v Čechách pod Kosířem. Pro děti byla připravena 
prohlídka zámku plná vánočních tradic a zvyků a v amfiteátru tamního 
zámku si individuálně každé dítě vyrobilo  vánoční ozdobu na strome-
ček.
     Z důvodu konání projektového dne v Čechách pod Kosířem nás Mi-
kuláš se svou družinou navštívili v MŠ o den později, tedy 6. 12. 2022. 
Ale nebojte se, děti nebyly o nic ochuzeny. Každý dostal od Mikuláše 
sladkou odměnu v podobě adventního kalendáře a ovoce. Nebojácné 
děti zazpívaly písně o čertovi a recitovaly naučené básničky. Tímto dě-
kujeme žákům deváté třídy a paní učitelce Mgr. Janě Zezulové za zpro-
středkování této akce.
     Ještě před samotnými Vánocemi nám děti ze třídy Soviček ( starší 
děti ) a jejich paní učitelky napekli perníčky a linecké cukroví, které měly 
děti možnost ochutnat při posezení u stromečku a vánoční nadílce.
     Tady se sluší poděkovat panu starostovi Janu Burianovi za finanční 
podporu pro MŠ, ze které byly nakoupeny hry a hračky do obou tříd. 
Moc si tohoto příspěvku vážíme a děkujeme.
     Vánoční besídka u mladších dětí ( odd. Kulíšci  ) proběhla dne 14. 12. 
2022 a i přes slabší účast jak dětí ( asi 12 dětí ze třídy ), tak i rodičů se dě-
tem besídka vydařila. Po besídce bylo pro děti a jejich rodiče připraveno 
vánoční tvoření s malým občerstvením. Tímto ještě jednou děkujeme 
všem rodičům za účast a spolupráci na této akci.
     Bohužel vánoční besídka u starších dětí ( odd. Sovičky ) musela být 
kvůli vysoké nemocnosti dětí přesunuta až na začátek měsíce ledna. 
Děti byly rády, že mohly své vystoupení, i když se zpožděním prezento-

vat a ukázat ho svým ro-
dičům a blízkým. Taktéž 
sklidily velký úspěch.
     V měsíci lednu se opět 
děti ze třídy Soviček zú-
častnily projektového 
dne v Ekocentru v Pros-
tějově, plně hrazeného 
ze Šablon III . Tento pro-
jektový den nesl název 
„ Pod vodní hladinou 
„ a byl jak pro děti, tak 
i pro paní učitelky velkým přínosem. Děti se při tomto výukovém pro-
gramu seznámily s vlastnostmi vody, s živočichy a rostlinami, které ve 
vodě žijí, byly pro ně připraveny hry, divadlo, hudební a pohybové akti-
vity a mnoho pracovních činností. Každé dítě si z tohoto výletu odneslo 
vlastnoručně vyrobenou hru „ Lovení rybiček.“ 
     V neposlední řadě bych ráda zmínila maškarní karneval v MŠ, který 

se konal v úterý 21. 2. 
2023, jednotlivě v každé 
třídě. Děti a paní učitel-
ky se převlékli  do svých 
kostýmů, soutěžili, cvi-
čili, tančili v rytmu disco 
a karneval si všichni ná-
ležitě užívali. Program 
nám přijely zpestřit 
i lektorky z DDM 
v Mohelnici, které si pro 
děti připravily malování 

na obličej   a soutěže pro děti. Každé dítě  „ vyhrálo „ drobnou cenu 
(ve formě hračky). Tímto chci poděkovat obci za finanční příspěvek na 
zakoupení dárků pro děti. 
     Další plánované akce MŠ:
- 10. 3. 2023 vystoupení starších dětí  s pásmem písniček a básniček 
pro seniory 
- 30.3. 2023 veřejné vystoupení dětí v sále za hospodou s velikonoč-
ním programem
- duben: plavecký výcvik pro starší děti
- květen: besídky ke Dni matek
- červen: školní výlet, rozloučení s předškoláky

Za kolektiv MŠ napsala Bc. Věra Valouchová, učitelka 

vou klubovnu, kam občas zavítá nějaký dospělý hráč, ale víc tam chodí 
děti. Někteří rodičové tam posílají i děti, které ještě neznají ani pravidla 
šachové hry, ale tady se to rychle naučí.
  V poslední době se zdá, že  soutěžní a turnajová činnost se začíná 
obnovovat. Například v Olešnici po tříleté covidové pauze obnovili tra-
diční tříkrálový turnaj. Viděl jsem, že covid nadšení pro hru nezahubil. 
A vypadá to, že i naše bouzovská šachová pobočka znovu obnoví slav-
ný turnaj. Na Bouzovský turnaj se díky známému hradu sjížděli ženy 
a muži, chlapci a dívky z celé republiky. Velký sál pod hradem míval i sto 
hráčů, kteří celý den hráli švýcarským systémem na  devět kol. Letos 
by turnaj na Bouzově měl být v sobotu 8. července. Přihlásit se na něj 
může každý. Podrobnější informace budou zveřejněny na naší šachové 
nástěnce, která je před Obecním úřadem. Na nástěnce se také  dočtete, 
že šachová klubovna je otevřena každý čtvrtek od 16.00 hodin. 

    Jiří Plíva
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TJ Sokol Luká a divadlo (1. část)

    Život obyvatel Luké se koncem 19. století skládal jen z dřiny na vlast-
ním hospodářství, nádeničině, prací v řemeslech či živnostech, v mno-
ha případech kombinací i více prací. Vítanou změnou v běžném životě, 
stále se opakujícím, bylo dodržování různých zvyků, církevních obřadů 
a slavností. Omladina a starší panímámy se vždy těšily na taneční zá-
bavy, jejichž úroveň nebyla nijak slavná. Ale po celý týden bylo o čem 
vykládat, která s kterým, kdo co vypil a kdo se s kým popral. Taneční zá-
bavy pořádali sami muzikanti, kterým také zůstal celý finanční výtěžek. 
Vstupné platili jen mládenci. Děvčata a panímámy, sedící na lavicích ko-
lem sálu (soudná lavice) neplatily nic. Tehdy se tancoval valčík, polka, 
šotyš, sousedská, rejdovák a jiné. Velké pozdvižení přineslo vystoupení 
místních studentů s nacvičenou Českou besedou. V sále se strhla velká 
bouře, poněvadž někteří mládenci protestovali, že si zaplatili, a teď se 
musí dívat, jak se jiní roztahují.

    Významnou změnou v živo-
tě v Luké bylo působení fará-
ře Antonína Benýška, který 
svým vstřícným a vlastenec-
kým působením, nezištností 
a obětavostí získal na svou 
stranu převážnou část farní-
ků. V roce 1905 zakládá Ná-
rodní jednotu (dále jen NJ), 
která pořádá přednášky, zá-
bavy, večírky, výlety, ale pře-
devším začíná s vlastenec-
kým divadlem. A má podporu 
mladší generace, která v této 
oblasti horlivě působí. A jako 
téměř vždy, starší generace 
je proti. První divadelní před-
stavení sehrané NJ byla hra 
Václava Kosmáka- „Jakou na-

šel Jakub metlu na zlou Teklu“. Je to hra, o které dnes nic nevíme, ale 
pro Lukáše to musel být nezapomenutelný zážitek. 
    Působením NJ počal život u nás dostávat lepší formy. NJ jako první 
čin si pořídila vlastní knihovnu, která sloužila především k zapůjčování 
knih. Kniha v rodině byla tehdy velkou vzácností a v mysli některých lidí 
i zbytečným přepychem. Začalo se číst a mnohým lidem se najednou 
otevřel nový, nepoznaný svět. Četly se knihy V. B. Třebízského, A. Ji-
ráska, Z. Wintera, K. V. Raise a dalších. Zvláště u Josefa Strupka (Pepek 
Hejných) se po večerech scházela početná společnost a on jim za svitu 
petrolejové lampy předčítal a po přečtení kapitoly se o obsahu vášnivě 
diskutovalo. Tento muž byl znám tím, že vlastnil mnoho svých knih, kte-
ré si sám vázal. Ty vázal i pro NJ.
    Po úspěchu prvního divadelního představení se NJ rozhodla, že 
v této činnosti bude dále pokračovat. Svépomocí si pořídila jeviště 
a hlavní oponu namaloval František Krejčí z Konice. Byl na ní pohled na 
Lukou z Podílků. Výběr her byl nahodilý. Hrálo se, co kdo kde viděl a pak 
k hraní doporučil. Byly to veselohry, činohry, ale i dramata. NJ po první 
světové válce svou činnost ukončila a přenechala pole své působnosti 
místnímu Sokolu. 
      Práce Sokola převážně spočívala v tělocvičné činnosti, která vždy 
potřebuje finance. Ať k pronájmu hospodského sálu na cvičení, tak i na 
chystané výdaje s pořízením vlastního cvičiště. Zdrojem financí bylo po-
řádání tanečních zábav, věnečků, plesů, veřejných vystoupení, zábav-
ných představení a sbírek mezi členy. V neposlední řadě pořádání vlast-
ních divadelních představení. První tzv. „Veselé odpoledne“ připravili 
studenti Jindřich a Mojmír Dostálovi (synové řídícího učitele Jakuba Do-
stála). Nacvičili veselé výstupy, kuplety a zpěvy. Večer místní hudební 
ochotníci hráli na taneční zábavě. Čistý zisk 252 Kč byl předán jednotě. 
Při druhém výročí vzniku republiky byla uskutečněna akademie. Pro 
zajímavost její program: Proslov, vícehlasý zpěv písní, prostná – muži 
a dorostenci, cvičení na hrazdě a bradlech. Zisk činil 244 Kč.
     Vedle činnosti tělocvičné bylo nedílnou součástí práce v Sokole 
i práce vzdělavatelská. Do této oblasti musíme zařadit též ochotnická 
divadelní představení. Sokol ponejprv vystupuje 28. 3. 1921 s hrou Jo-
sefa Skružného „Pojď na mé srdce“ a 1. 5. s veselohrou „Zmatek nad 

zmatek“. Výtěžek nebyl nijak velký. Z prvního představení 24,75 Kč 
a z druhého 150,60 Kč. Ani, z dnešního pohledu, malé částky neodradily 
sokolské ochotníky od další činnosti.  V roce 1922 sehráno představení 
od J. Skružného „Ta naše Máňa“ se ziskem 221,30 Kč. Rok 1923 přinesl 
to, nač diváci nejraději čekali, různé komické příhody, které většinou vy-
vstaly z přílišné herecké horlivosti, či nečekaných náhod. 29. ledna byla 
hrána hra Karly Lužné „Jindra“. Návštěva byla pěkná a přinesla odpo-
vídající zisk 302,40 Kč. Nač ještě pamětníci dlouho vzpomínali, byla ná-
sledující událost na jevišti. Při výstupu měla hrdinka vystřelit puškou na 
lípu, ale jako naschvál, puška selhala. Musela se spustit opona, opravit 
závada na zbrani a scénu s výstřelem zopakovat. 4. března byl sehrán 
druhý díl pod názvem Jindra, hraběnka Ostrovínová. Návštěva byla ten-
tokrát slabší s pouhým ziskem 162,30 Kč. A znova komická scéna na 
jevišti. Při závěrečném výstupu dochází k tragické události, kdy hrdinka 
na jevišti umírá za velikého dojetí v hledišti. Br. Doseděl konstatoval její 
smrt. Chtěje co nejvíce zdůraznit tragédii, rozběhl se po jevišti k oknu 
a s přehnaným gestem a velikým patosem zvolal: „Otevřete okno, ať 
její duše může vzlétnout k nebesům.“ A velmi dojaté obecenstvo, místo 
aby pokračovalo ve štkaní, propuklo v bouřlivý smích.
    Činnost sokolských divadelních ochotníků pokračovala i v dalších le-
tech se střídavými finančními i uměleckými úspěchy. 17. 2. 1924 přinesla 
hra Josefa Šotoly „Zločin v horské boudě“ zisk 85 Kč. Z výše uvedených 
dat je zřejmé, že vystoupení se hrála převážně v zimních měsících, kdy 
v tu dobu byl na vesnici poměrně pracovní klid. Většina občanů byla 
doma, starala se o hospodářská zvířata, případně dokončovala ruční 
výmlat obilí a dělala další přípravné domácí práce. 
    V roce 1925 přijala valná hromada toto usnesení: „V zájmu hospodář-
ské a mravní výchovy obyvatelstva a členstva jednoty je nutné sehrát 
do roka několik divadelních her, aby jednota mohla splatit své finanční 
povinnosti k župě i ČOS. Přípravy divadelních představení a jejich pro-
vedení nesmí překážeti pravidelné činnosti cvičební, která je hlavní čin-
ností spolkovou. Je proto nutné, aby divadelní odbor se předem doho-
dl se cvičitelským sborem o konání divadelních zkoušek.“ Proč takové 
usnesení? Řešily se případy, kdy se divadlo nacvičovalo v sále, herci 
přišli na zkoušku, ale v tutéž dobu se v sále konalo řádné cvičení mužů. 
A tu režisér a herci vykázali cvičence ze sálu ven. 
    V neděli 22. 2. 1925 byl pořádán 1. sokolský ples s průměrnou ná-
vštěvou. Po uhrazení všech výloh zůstalo jednotě 297 Kč čistého zisku. 
O nedělích 22. 3., 21. 5. a 11. 6. byly sehrány hry Josefa Šotoly „Starý 
hřích“- zisk 182 Kč, drama A. Nováka „Zraněná srdce“ oba díly se zis-
kem 231 Kč a 134,80 Kč.
    Podle všeho se zdá, že příčinou slabého zisku z odehraných diva-
delních představení byla asi poměrně slabá návštěva. To je však jen 
nezasvěcený pohled. Návštěvy na představeních byly poměrně pěkné, 
ale zisk se rozplynul v režii. Velmi často hercům za pití při představe-
ních, ale i po nich. Mnozí si dodávali odvahy k vystoupení na jevišti na 
účet jednoty. Též hospodářství nebylo vedeno se vší pečlivostí a po-
kud jednota měla nějakou hotovost, neukládala ji ve spořitelně, nýbrž 
ji rozpůjčovala jednotlivým členům bezúročně, což pak vedlo k různým 
nepříjemnostem, které mnohdy vrcholily  i 
vystoupením z jednoty. 
    V neděli 19. července 1925 náhle zemřel řídící učitel Jakub Dostál 
a na jeho místo byl jmenován Vincenc Vymětal, rodák z Choliny. To bylo 
pro obec i jednotu doslova požehnáním. Okamžitě se dal do činnosti 
jednatelské, vzdělavatelské, postaral se o pořádek ve financích jednoty 
a výborně se zhostil režisérské práce v divadelním odboru. Mnohým 
hercům se nová praktika moc nelíbila, ale postupem času si na to zvykli 
a chtěl-li si někdo před vystoupením dodat kuráže, musel tak učinit za 
své, a to však bylo zřídka kdy. Tím také pochopitelně stoupla i úroveň 
ochotnických výstupů.
    28. února 1927 konán první maškarní ples v Luké za veliké účasti 
a pěkného zisku 434 Kč. Sehrána následující divadelní představení: 
18. 4. – „ V černé rokli “       - zisk 245,70 Kč
28. 10.-  „ V červáncích svobody“   - 354 Kč
26. 12. – „To byla noc“    - 594,20 Kč
    Počátkem října počal majitel hostince č. p. 14 Rudolf Vysloužil adap-
tovat sál. Bylo s ním jednáno, zda by si zde nemohla jednota zřídit stá-
lé jeviště. Bratr Vysloužil souhlasil a tak na 16. 10. byla svolána valná 
hromada za účelem schválení pracovní povinnosti členstva pro zřízení 
stálého jeviště. Přítomno bylo 27 členů, což svědčilo o značném zájmu 
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členstva. Na poslední chvíli však Vysloužil rozhodl, že stálé jeviště budo-
vat nebude. Na schůzi Sokola bylo rozhodnuto o jednání s Národní jed-
notou o odkupu jejich starého jeviště, které by se trochu modernizova-
lo. Jeviště bylo dosti primitivní, kulisy nebyly napínány v rámcích, jen se 
zavěšovaly na kostru, která byla rozdělávací. Po každém představení se 
kulisy musely rozdělat a uložit v hostinci na půdě. Toto jeviště si Sokol 
na každé představení zapůjčoval za 40 Kč. Bylo tedy zahájeno jednání 
o odkupu a případné modernizaci. Pro odpor některých představitelů 
NJ jednání nevedla k úspěchu. Někteří členové Sokola navrhovali, aby 
jeviště bylo vyměněno za sokolskou knihovnu, která měla mnohem vět-
ší cenu než jeviště. K dohodě však nedošlo. Když Sokol měl později již 
své vlastní jeviště, NJ prodala své jeviště do Rakůvek i s přední opnou, 
na níž byl pohled na Lukou, za 550 Kč. 
    V průběhu dalších jednání se p. R. Vysloužil rozhodl, že ve svém sále 
povolí jednotě zřídit stálé jeviště. Br. Ladislav Moťka ze Slavětína daro-
val ze své cihelny 500 cihel a svým povozem je dopravil do Luké. Malíř-
ské práce byly zadány br. Františku Krejčímu z Konice za částku 1.600 
Kč, stolařské práce odvedl p. Josef Pospíšil za 1.290 Kč a zámečnické 
práce  br. František Březina ze Slavětína za 90 Kč. Napínání pláten na 
rámy provedli členové jednoty zcela zdarma v sedlářské dílně br. sta-
rosty Vavřína Konečného. Plátno bylo zakoupeno za 2.540 Kč u br.  Ja-
roslava Raclavského. Veškeré pomocné práce byly též provedeny zcela 
zdarma. Škoda, že na této akci se nepodíleli všichni členové jednoty. 
Současně bylo zakoupeno 50 zahradních sklápěcích židli od p. Tomáše 
Koudelky z Boskovic za 912 Kč. Na přední oponě Fr. Krejčí zdařile nama-
loval Alšovu lunetu- Libušino poselství u Přemysla Oráče ve Stadicích. 
A 26. prosince se ponejprv na novém jevišti sehrála Veselohra Josefa 
Skružného „ To byla noc“. Novoty přitáhly do hlediště hodně zvědavé-
ho obecenstva, sál byl přeplněn a tomu také odpovídal zisk- 594,20 Kč.
Pokračování příště.

Podklady: 50. let Tělocvičné jednoty Sokol Luká
listopad 2022     Jaromír Fischer, Bouzov

Dopis z Ukrajiny na OÚ Luká z ledna 2023

Dobrý den, pane Františku Lakomý. Kontaktuje Vás česká rodina žijící 
na Ukrajině ve městě Rivne (Rovno).
Jmenuji se Konečný Volodymyr a moje žena Tamara. Žádáme Vás, abys-
te nám pomohli najít rodinu našeho dědečka Konečného Stanislava na-
rozeného v roce 1896 v Luké v Olomouckém kraji.
Za 1. světové války byl vojákem rakousko-uherské armády. Bojoval na 
území Ukrajiny a byl zajat. Pracoval v bohatých rodinách, např. v Še-
petivském okrese v rodině hraběte Grocholského. Potom v rodině 
Kviatkivského Iosypa a oženil se s jeho dcerou Adelií nar. 1894. Měli 4 
děti – Volodymyr nar. 1921, Maria nar. 1923, Stanislava nar. 1925 a An-
ton nar. 1928 – můj otec. Můj dědeček pracoval v Šepetivském lesním 
revíru jako lesník. Postavil velmi pěkný dům, který za 2. světové války 
vypálili Němci. V době represí v roce 1938 byl můj dědeček 12.4.1938 za-
tčen NKVD a dne 19.9.1938 zastřelen! Místo pohřbení není známo. Dne 
31.3.1959 bylo řízení přezkoumáno vojenským tribunálem Příkarpatské-
ho vojenského okruhu. V souvislosti s křivou výpovědí atd. bylo usnese-
ní vůči Konečnému Stanislavovi zrušeno a byl posmrtně rehabilitován.
Tyto dokumenty jsme získali až v roce 2018. Ve vyšetřovacím spise dě-
deček uvedl návštěvu sestry Marie za 1. světové války, její manžel Josef 
Pišťák (byl správcem domácnosti hraběte Grocholského. Oba uprchli 
v roce 1918 do Československa. Jak se setra Marie dostala na Ukrajinu 
nevíme, možná se dozvěděla, kde je bratr (manžel) v zajetí a přišla mu 
pomoci odjet.
V ČR jsme byli od října 2020 do dubna 2021 a dostali jsme doklady 
k dlouhodobému pobytu (doba koronaviru, zákaz cestování, atd.) a tak 
přestože jsme na úřady posílali dopisy, žádosti, nic jsme nezjistili.
Nyní žijeme na Ukrajině, jsou tu naše děti a vnoučata, potřebují nás 
v tak těžké době.
Pokud najdete naši českou rodinu a budou se s námi chtít seznámit, 
přijedeme s manželkou na schůzku.

Historie domu čp. 25 Luká
 
V roce 1768 koupil dům od vrchnosti z Krakovce František Konečný. Ro-
dina vlastnila až do roku 1888 – Florian Konečný.
1888 – rolnická záložna Bohuslavice, od té doby tzv. „nájemní dům“ až 
do roku 1923.
1891 – Josef a Aloisie Kovářovi
 1894 – exekuce, Tomáš Kovář
1910 – Josef a Františka Vyroubalovi
1923 – František a Anežka Otáhalovi
Rodina Otáhalova do roku 2001. Nový majitel dům zboural, upravil okolí 
a postavil nový dům.

Rodina Konečných:
1. otec – Florian Konečný 6.6.1855 – 18.6.1903
    matka – Anna 16.7.1861 – 10.3.1913, roz. Havlíčková z Kovářova
    děti – Bohumil čp. 25, 6.12.1884, svatba 21.4.1912 
     Josef čp. 25, 12.3.1886, svatba 23.11.1911  
               Alois čp. 25, 23.11.1887, svatba 27.11.1911, Konice
   Anežka čp. 50, 30.10.1889, svatba 27.10.1918, Bystročice
   Marie čp. 50, 6.8.1891, manžel Josef Pišťák z Polomí
   Stanislav čp. 25, 4.3.1896
Kronika obce Luká: „Byl na Ruské frontě, kde byl zajat a zůstal v Rusku. 
Bližších zpráv nebylo o něm známo.“
Dle sdělení VÚA Praha byla v 70. -80. letech minulého století v Trnavě 
provedena rozsáhlá skartace dokumentů vojáků 1. světové války naro-
zených v letech 1887 – 1900! Přes další naše prověřování různých doku-
mentů nebyly zjištěny údaje o jeho vojenské službě.
Tato rodina Konečných se postupně odstěhovala z Luké (nějaký čas 
část z nich žila v nájmu, např. v čp. 33,50). Přímý příbuzenský vztah 
k rodinám žijících v Luké nebyl nalezen. Další zjišťování v okolních ob-
cích (Polomí, Konice, atd.) pokračuje.
2. otec- Vilém Konečný, 17.5.1862
    matka – Aloisia 20.8.1859, roz. Slouková z Ludmírova 
    děti – Marie 20.10.1887, František 16.9.1891, Jaroslav (Tomáš) 7.7.1894, 
               Antonín 25.11.1901
Rodina se z Luké postupně odstěhovala (Ludmírov). Dva synové a dce-
ra se do Luké vrátili a zde založili rodiny, které (část z nich) žijí v Luké 
dosud.
Mgr. Jaromír Fischer informoval rodinu Konečných na Ukrajině emai-
lem koncem ledna 2023 o zjištěných údajích.

V Luké dne 1.2.2023
Mgr. Jaromír Fischer

Vladimír Otáhal
Pozn.: Upraveno, zkráceno, bez uvedení osobních údajů.
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Sečtení pokladniček – Tříkrálová sbírka
 
Dne 19.1.2023 proběhlo sečtení pokladniček Tříkrálové sbírky v našich 
obcích.
Bylo vybráno:
Veselíčko      3.580 Kč
Ješov       8.218 Kč
Luká    18.232 Kč
Třékrálové véšlap Javoříčko    7. 033 Kč
Celkem    37.063 Kč
 
Děkujeme všem dárcům i koledníkům děkujeme.

Okénko Klubu seniorů Luká 
a její místní části z.s.
 
Ukončení pracovní činnosti a odchod do důchodu znamená pro kaž-
dého jednotlivce zásadní změnu v jeho životě. Přibývající věk každé-
ho z nás je spojen se zdravotními a dalšími  problémy, což má vliv na 

psychiku člověka. Proto je potřeba, aby senioři i  nadále udržovali styk 
s bývalými kolegy, věnovali se svým koníčkům, na které neměli dříve 
čas a aktivně se zapojovali do činnosti klubů či spolků seniorů, jejichž 
cílem je zapojení seniorů do společenského a veřejného života.
Dne 21.1.2023 se nám podařilo založit spolek pod názvem „Klub senio-
rů Luká a její místní části z.s.“ (dále jen Klub). Do našeho Klubu se ten 
den z řad místních obyvatel zapsalo 55 členů a jejich počet průběžně 
narůstá. Starosta obce, Jan Burian na úvod posezení přivítal všechny 
zájemce o členství v Klubu, představil a nechal schválit navržený výbor 
Klubu a jeho stanovy, s kterými seznámila přítomné Hana Studená. Zú-
častněné rovněž pozdravil senátor, Marek Ošťádal s nabídkou prohlíd-
ky senátu v Praze. 
Celá akce probíhala ve velmi příjemné a přátelské náladě za doprovodu 
vystoupení žáků ZŠ Luká.

Složení výboru Klubu :
Hana Studená, předsedkyně
Jaroslava Vyhlídalová, místopředsedkyně
Libuše Spáčilová, pokladní
Marie Otáhalová, členka výboru
František Pluháček, člen výboru.

Různé:
Krajská rada seniorů Olomouckého kraje pro seniory nabízí bezplatné 
právní poradenství, které poskytují : 
Mgr. Miroslava Lattenbergerová, telef. 602 618073 
PhDr. Ivana Knausová, Ph.D, telef. 602 647230

Fotografie z posezení u příležitosti založení Klubu seniorů  Luká  a její 
místní části z.s. ze dne 21.1.2023 



Obecní Zpravodaj 2023 /  1
12

JAVOŘÍČSKÉ JESKYNĚ

Vážení čtenáři,

Javoříčské jeskyně mají za sebou další rok. Rok, který jsme toužebně 
vyhlíželi s nadějí, že po dvou letech omezování kvůli koronaviru, bude 
zase rokem normálním. Tak téměř se nám to vyplnilo… Naše krásné 
podzemní prostory navštívilo celkem za uplynulý rok téměř 40 tisíc 
návštěvníků. Tím jsme se dostali na úroveň návštěvnosti před „dobu 
Covidovou“. Rok byl tedy, co se týká návštěvnosti, rokem úspěšným. 
Většina návštěvníků přišla, tak jak jsme u našich jeskyní zvyklí, v obdo-
bí letních prázdnin. Ubývající množství hromadných zájezdů a školních 
skupin kompenzuje nárůst počtu individuálních návštěvníků. Udržení 
provozu bez omezování nás stojí stále více úsilí, ale zatím se s vypě-
tím všech sil daří zvládat ke spokojenosti návštěvníků, o čemž svědčí 
v drtivé většině pochvalné komentáře. Kromě provádění návštěvníků 
se věnujeme také výzkumu a ochraně podzemních prostor. V našich 
jeskyních proběhlo opět na konci ledna sčítání zimujících letounů. Zů-
stáváme stále největším známým zimovištěm netopýrů a vrápenců celé 
České republiky a jedním z největších v celé střední Evropě. V posled-
ních letech zde zimuje kolem šesti tisíc těchto zajímavých živočichů. 
I v nedaleké jeskyni Za hájovnou se již blíží počet zimujících jedinců tisí-
covce! Poděkování patří na tomto místě všem, kteří se na sčítání (a to 
někteří již třicet let!) podílejí. V měsíci květnu jsme se zúčastnili v praž-
ském kině Lucerna slavnostní premiéry filmu „Kam motýli nelétají“. 
Tento snímek se natáčel v nepřístupných částech Javoříčských jeskyní 
a získal od premiéry již několik filmových ocenění. V letních měsících byl 
ukončen po dvou letech projekt pravidelného každodenního odběru 
skapových vod v Suťovém dómu. Projekt probíhal ve spolupráci s Čes-
kou geologickou službou. Množství a chemismus krasové vody bude 
porovnáván s meteorologickými údaji a s dalšími vybranými jeskyně-
mi v ČR. Na konci Olomouckého dómu probíhají speleologické práce 
s cílem prodloužit tímto směrem jeskynní prostory. Přes obecný nedo-
statek státních finančních prostředků se nám ke konci roku podařilo 
zrealizovat opravu příjezdové cesty od obce Březina. Její havarijní stav 
si to již nutně vyžadoval. Již samotná chůze po ní přestávala být bez-
pečná. Chtěl bych na tomto místě připomenout, že se nejedná o cestu 
sloužící veřejnosti na příjezd k jeskyním. Jde výhradně o cestu pro pěší 
a cyklisty, sloužící navíc k obslužnosti správní budovy a celého provozu 
jeskyní. Před sebou máme další rok. Podle všeho to nebude rok vůbec 
jednoduchý. Budeme se jistě potýkat s enormním nárůstem cen elek-
trické energie a vysokou inflací. Budeme doufat, že pokles návštěvnos-
ti nebude nijak drastický a pokud budou lidé zvažovat kam vyrazit na 
výlet, budou jedním z cílů také jedny z nejkrásněji vyzdobených jeskyní 
České republiky.

Do nastávajícího roku 2023 přeji všem mnoho úspěchů, pevné zdraví 
a splněná přání.
Pokud budete chtít posílit řady našich průvodců, ozvěte se co nejdříve.

Koudelka Martin

Meteorologická měření v Luké v roce 2022
 
Po roční pauze opět přichází na řadu meteorologické okénko, ve kte-
rém se ohlédneme za počasím loňského roku. Všeobecně se dá konsta-
tovat, že příroda nám nenadělila žádné extrémy.  Z profesního hlediska 
by sice bylo hezké překonat některou z historických hodnot, ovšem 
v běžném životě žádný z těchto rekordů většinou nepotěší.  Snad je-
dině srážek bychom v naší lokalitě uvítali více než představuje dlouho-
dobý průměr.  Nyní již přejdeme ke konkrétním hodnotám roku 2022. 

Teplota:  
Výpočet průměrné teploty činí pro loňský rok  9,0 °C, což je v porov-
nání s dlouhodobým  průměrem let  1991 až 2020 (8,1 °C) mírně vyšší 
hodnota.
Maximální teplota 33,1°C byla naměřena 21. července a minimální tep-
lota  -10,1°C  19. února.  Historické hodnoty z let minulých tak zůstaly 
nepřekonány. 

Srážky:
Srážkový úhrn v loňském roce činil 583,5 mm což je cca o 20 mm méně 
než třicetiletý průměr. Nejvíce vody v intervalu čtyřiadvaceti hodin 
spadlo 20. srpna při bouřkové činnosti. Denní úhrn tak vystoupal až na 
47,1 mm.  V loňském roce jsme na meteorologické stanici zaevidovali 
třicet dva bouřek. 

Vítr: 
Začátkem roku, konkrétně 30. ledna, přecházela přes naše území  fron-
ta, která  v naší lokalitě neměla velký význam srážkový, ale zato větrný. 
Celý tento den foukal silný nárazový vítr, kdy se průměrná síla větru 
pohybovala mezi 15 až 19 m/s a v nárazech 26 až 28 m/s. Nejvyšší náraz 
toho dne dosáhl rovných 33 m/s, což je téměř 120 km/h. Historicky nej-
vyšší náraz větru 39 m/s byl zaznamenán 9. 3. 1990. 

Sluneční svit:
Slunce nám v loňském roce svítilo celkem 1894,8 hodin, což je oproti 
průměru let 1991 až 2020 (1787 h)rozdíl více než 100hodin.
Závěrem bych pozval případné zájemce na tradiční Den otevřených 
dveří, který se koná v sobotu 23. 3. 2023 od 9.00 do 14.00 hod na všech 
pracovištích Českého hydrometeorologického ústavu včetně meteoro-
logické stanice v Luké. 

 Za MS Luká Michal Slouka



Poplatky za odpady a psy pro r. 2023
Poplatky můžete uhradit v hotovosti v kanceláři OÚ Luká nebo pře-
vodem na účet 1801721339/0800 /v tom případě si prosím vyžádej-
te VS pro úhradu/.
Dospělá osoba   500 Kč
Dítě do 18 let     250 Kč
Student do 26 let   250 Kč
Pes    100 Kč (další pes 150 Kč) 

Upozornění a žádost o spolupráci 
EKO – UNIMED, s.r.o.

S novým zákonem dochází i ke zpřísňování podmínek ukládání odpadů 
do skládky. … popelnice s bioodpadem, separovaným odpadem, sutí, 
a jinými odpady, které nemají v popelnici být A DO SKLÁDKY JE ZÁKAZ 
UKLÁDAT NĚKTERÉ Z TĚCHTO ODPADŮ, nemůžeme a nebudeme svá-
žet, taková popelnice bude mít lístek s informací pro občana (napří-
klad: popelnice na komunální odpad - nesvezeno – obsahuje bioodpad, 
separované odpady…atd). 

Pokud je popelnice teplá, je v ní popel, i když nedoutná, nemůžeme ji 
ani tak vyvézt, neboť by odpad ve voze zahořel a s ním i svozový vůz. 
Občany informujeme o důvodu nevyvezení vzkazem pod víkem popel-
nice (horký popel). 

Do tělesa skládky nelze ukládat čisté dřevo, piliny, hobliny, bioodpady, 
separované a nevytříděné odpady, kovy, polystyren. 
Pneumatiky z automobilů jsou již zařazeny do zpětného odběru. Ten 
zajišťuje společnost ELTMA a probíhá u PNEUSERVISŮ. ZDARMA CELÝ 
ROK. https://www.eltma.cz/sberna-mista . 

V naší společnosti je již také zřízeno zpětné místo odběru pneumatik, 
lze je odebrat od občanů i u nás zdarma, oproti občanskému průkazu. 
Provozní doba skládky je pondělí až pátek 7:00 – 15:30 hod. 

Svoz komunálního odpadu je od 6 hodin až do jeho odvozu (obvykle do 
cca 15 hod) v den plánovaného svozu, pokud není z provozních důvodů 
a svátků domluveno jinak (pro občany – můžeme přijet kdykoli od 6 
hod do cca 15 hod, „nejsme autobus“, nemáme jízdní řád k jednotlivým 
rodinným domům, děkujeme za pochopení).

Naše společnost nabízí plastové popelnice k prodeji za ceny 120 l – 816 
Kč, 240 l – 1.262 Kč, 1100 l - 7.910 vč. DPH. Občané si ji mohou zakoupit 
u nás v pracovní době skládky. Na trhu se vyskytují levné výrobky, které 
jsou vyrobeny z plastů, které jsou v zimě křehké. Pokud je jakákoli po-
pelnice plná těžkého odpadu, dochází k jejímu praskání a zničení bez 
ohledu na kvalitu.

Apelujeme na občany:
Průjezdu svozové techniky nesmí zavazet zaparkovaná auta, zejména 
u křižovatek !! (při najíždění do trávy sousedům či na jejich dlažbu při 
vyhýbání se se nám následně hromadí stížnosti, nebo vjedeme do ne-
uhutněné zeminy a hrozí převrácení…nebude takové místo svezeno), 
ostříhat ve vegetačním období stromy a keře a to minimálně na šířku 
zpevněné vozovky a výšku průjezdu 4 m (na střeše vozu jsou hadice 
s hydraulickými oleji, majáky a čidla, vše zajištuje činnost vyklápěcího 
a lisovacího zařízení, cena čidel začíná na 12 tis Kč a větve stromů nejen 
že odírají lak na voze, ale mohou urvat hadice s olejem postříkat vám 
fasádu (stalo se již), nebo poškodit čidlo, které musíme dát k úhradě 
obci (stalo se také několikrát). V místech s novou výstavbou domů není 
většinou zajištěná zpevněná komunikace. Z tohoto důvodu nelze tako-
vou část obsluhovat (nutné zajistit přistavení popelnic k nejbližší vo-
zovce). Dále bývá problém u kontejnerů, prosíme, aby nestála vozidla 
u kontejnerů v den svozu.

Upozorňujeme občany, že pneumatiky z automobilů jsou již zařazeny 
do zpětného odběru, které probíhá u PNEUSERVISŮ!!!
Proto Vás žádáme, abyste je nevozili na sběrné místo v Luké, ale do 
pneuservisů, kde lze odevzdat PNEU ZDARMA CELÝ ROK.
 
Např. 
Mikmek Pneu-servis
Bohuslavice 126
Bohuslavice u Konice

DANIEL FIALA
BŘEZSKO 67
Březsko

ZOD Ludmírov
Farma Kladky
Hvozd

Josef Laššák
Bílsko 7
Cholina

Další místa, kde lze pneumatiky odevzdat najdete na https://www.el-
tma.cz/sberna-mis

U ZŠ a na sběrném místě 
v Luké 
je umístěna zelená popelnice s 
oranžovým víkem na použité jedlé 
oleje a tuky, které lze do popelnice 
vkládat v uzavřené PET lahvi!
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Společnost 

ECOBAT s.r.o. 
 
 
 
 

OSVĚDČENÍ 

o přínosu pro životní prostředí 

pro 

Obec Luká 
IČ: 00299171 

Výše uvedený smluvní partner odevzdal v roce 2022 ke zpětnému odběru  
 a následné recyklaci celkem 42 kg odpadních baterií. 

Z tohoto množství bylo recyklací získáno 32 kg druhotných surovin, které 
budou využity při výrobě nových produktů. 

 

              RNDr. Petr Kratochvíl 
Jednatel společnosti ECOBAT s.r.o.  

 
. 

IČ:267 25 967, se sídlem Soborská 1302/8, Praha 6  
oprávněná Ministerstvem životního prostředí k provozování kolektivního 

systému zpětného odběru baterií a akumulátorů vydává toto 

Děkujeme, že nám pomáháte šetřit přírodu a její zdroje.  
Sběrem baterií přispíváte k čistšímu ovzduší a vyšší kvalitě vodních zdrojů. 
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Obecní zabíjačka, sběrný dvůr Luká  18.3.

Koncert ZŠ Luká – Otevírání jara,
 pohostinství Luká    30.3.

Ukliďme Bouzovskou vrchovinu  1.4.

Čarodějnice, vatra, hasičský areál Ješov  29.4.

Otevření bistra v Javoříčku   29.4.

Stavění máje, fotbalové hřiště Luká  29.4.

Stavění máje, hasičský areál Ješov  30.4.

Pietní vzpomínka, památník Javoříčko  1.5.

Výstava řezbáře p. Havlíčka, SVC Luká       12. – 14.5.

Kácení máje, fotbalové hřiště Luká  27.5.

Kácení máje, dětský den, hasičský areál Ješov 3.6.

Pohárová soutěž, veteránská soutěž, 
hasičský areál Ješov    4.6.

Hasičské závody, fotbalové hřiště Luká  10.6.

Oslavy založení sboru, hasičský areál Ješov 24.6.

Pouť Luká         24. – 25.6.

PLÁN AKCÍ POŘÁDANÝCH OBCÍ A MÍSTNÍMI SPOLKY
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Duben

Nová Jana,    Ješov
Malíková Eva,    Střemeníčko
Spurný Antonín,   Luká
Ševč íková J itka,   Luká
Martínek  Karel,   Ješov
Navarová Eva,    Vesel íčko
Švecová Marie ,    Luká
Kovářová Marie ,   Luká
Chytil  František,   Luká
Komárková Zdeňka,   Ješov
Brach J iř í ,    Luká
Kvapilová J iř ina,   Ješov
Nagy Alexander,   Luká

Květen

F išer  V ítězslav,   Luká
Zapletalová Josefa,   Javoříčko
Klapková Vlasta,   Luká
Lietavcová Jarmila,   Střemeníčko
Kop Václav,    Ješov
Gabrl íková Anděla,   Ješov
Sirůček Milan,    Břez ina
Čáslava Milan,   Luká

naši  jubi lanti

J A K U B  M A R T Í N E K ,   J E Š O V
E L I Š K A  B O N K O V Á ,   L U K Á
D A N I E L A  H R B Á Č K O V Á ,  L U K Á
J A K U B  Š E V Č Í K ,   L U K Á
D A V I D  P L U H Á Č E K ,   J E Š O V

narodi l i  se

Jaroslav Havl íček,   Ješov
František  Navara,   Vesel íčko
Evžen Sléha,    Luká
Marie  Jurníčková,   Luká
Petr Pešek,    Vesel íčko
Dagmar P iterková,   Luká
Antonín  Nátr,    Luká

rozlouči l i  jsme se

Červen

Vlček Vladimír,   Luká
Dokoupilová Anna,   Luká
Rubešová Anna,   Luká 
Dohnálková Marie ,   Ješov
Doleželová Anna,   Ješov
Schmalzová Iva,   Střemeníčko

Žádáme občany, aby v obci uklízeli 
po svých psích kamarádech jejich výkaly.

Děkujeme.


